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PROTOKÓŁ Nr  25/2015 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 12 listopada 2015 roku, godz. 1400 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Mirosław Ślifirczyk - Starosta Radomski  
2. Leszek Margas   - Wicestarosta Radomski  
3. Marek Jarosz  - Członek Zarządu 
4. Henryk Słomka  - Członek Zarządu 
 
oraz 
Joanna Wontorska  - Skarbnik Powiatu 
(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu) 
Marian Oleszczuk – Rzecznik Prasowy Starosty 
 
Zebranych powitał Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk i zaproponował n/w porządek 
obrad, który został przyjęty jednogłośnie: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
2. Podjęcie uchwały w sprawie przedstawienia projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Radomskiego. 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie przedłożenia projektu uchwały budżetowej na rok 2015.  
 
4. Rozpatrzenie wniosku Nr 25/2015 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

ogłoszenia otwartego konkursu ofert na powierzenie prowadzenia punktów nieodpłatnej 
pomocy prawnej organizacji pozarządowej prowadzącej działalność pożytku 
publicznego.  

 
5. Rozpatrzenie wniosku Nr 26/2015 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

powołania komisji konkursowej. 
 
6. Sprawy różne. 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie 
przedstawienia projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Radomskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej zostały ujęte zadania inwestycyjne, które były przyjęte na poprzednim 
posiedzeniu Zarządu. Wszystkie wskaźniki, do których obliguje nas ustawa o finansach 
publicznych są spełnione przez cały okres obowiązywania WPF. Łącznie wartość inwestycji 
przewidziana na 2016 rok wynosi 9.917.067 złotych w tym wydatki majątkowe na programy 
realizowane ze środków unijnych to kwota 90.014 złotych. Środki będą przeznaczone głównie 
na inwestycje drogowe oraz na inwestycje planowane w szpitalach.  
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Członek Zarządu Henryk Słomka stwierdził, że wie, że do cyfr nie należy przywiązywać 
bardzo wagi, ale przy drodze Makowiec – Rawica w WPF nie ma środków na dalsze lata. 
Później może być z tym problem. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że Zarząd ustalając zadania do WPF  
skupił się przede wszystkim na 2016 roku. Przeanalizowane były wszystkie zadania i 
potrzeby i zostały wprowadzone te, które są ujęte na 2016 rok. Kolejne lata rozszerzyli o 2019 
rok, a to wynika z przepisów, bo musi być rok bieżący i trzy lata dodatkowe. Prosiła, aby nie 
wpisywać na każdy rok ostatecznych kwot przy zadaniach z uwagi na to, że byłby problem z 
zamknięciem WPF w poszczególnych latach i spełnieniem wskaźników. Każdego roku jest 
analizowana WPF, dokonywane są zmiany i wprowadzane zadania. W kolejnych latach 
wprowadzone są te zadania, które planuje się do dofinansowania z Programu gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej, lub będzie się kończyć ich realizacja. Nie należy skupiać 
się na kwotach w latach 2017 – 2019, ponieważ w roku przyszłym przy pracy nad projektem 
budżetu będą rozważać rok 2017 i będą analizować zadania i zwiększać kwoty.  
Teraz należy skupić się na tym, aby spełnić wskaźniki na wszystkie lata. Gdybyśmy  zawyżyli 
wydatki na te kolejne lata, to musiałby być planowany kredyt na kolejny rok, albo sprzedaż 
majątku.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk  stwierdził, że takich dróg jak Makowiec – Rawica 
jest większość. One istnieją w tym zestawieniu natomiast nie mają przypisanych kwot w 
latach 2017 – 2019. W tych latach wprowadzone zostały przede wszystkim te drogi, które 
planowane są do przebudowy w ramach programu. Założyli, że w ciągu jednego roku będą 
dwie drogi planowane do schetynówki, jest również wpisany jest PROW na dwa zadania. 
Reasumując są tylko te zadania, które wynikają z programów gdzie trzeba przygotować 
dokumentację, natomiast pozostałe zadanie będą precyzowane w stosownym czasie.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska dodała, że zadanie, które jest w WPF musi być 
realizowane co najmniej w dwóch latach. Nie można wpisać zadań, które zaczynają się od 
kolejnego okresu, zadania muszą się zaczynać najwcześniej w 2016 roku.   
 
Więcej pytań i uwag nie było. Członkowie Zarządu jednogłośnie podjęli uchwałę Nr 
105/2015 w sprawie przedstawienia projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Radomskiego. Stanowi ona załącznik Nr 2 do protokołu.  
  
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie 
przedłożenia projektu uchwały budżetowej na rok 2015.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w przygotowanym projekcie 
uchwały budżetowej zmieniła się rezerwa ogólna i na zarządzanie kryzysowe. Rezerwę na 
zarządzanie kryzysowe starają się zabezpieczać w minimalnej kwocie. Dlatego, po 
wyliczeniach stanowić ona będzie 300.000 złotych a nie jak wcześniej planowano 400.000 
złotych, a rezerwa ogólna zwiększyła się o te 100.000 złotych i wynosić będzie 800.000 
złotych.    
Wolne środki, które są wprowadzone do budżetu tj. kwota 2.955.606 złotych. Planowany jest 
kredyt w wysokości 5.400.000 złotych na 6 lat. Planowany deficyt to 3.955.606 złotych. 
Łącznie na wydatki majątkowe jest przeznaczone 13.126.400 złotych.  Na wydatki majątkowe 
składają się zadania inwestycyjne plus dotacje na wydatki majątkowe. Na zadania drogowe 
planowana jest kwota 8.427.053 złote, w tym 1.510.000 złotych stanowi pomoc finansową z 
trzech gmin (Zakrzew, Gózd, Wierzbica), z którymi mamy podpisane umowy partnerskie i 
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gminy podjęły uchwały intencyjne. Pomoc z tych gmin będzie skierowane na drogi Radom – 
Dąbrówka Podłężna - 700.000 złotych, na Piskornicę – 200.000 złotych i na Zalesice – 
610.000 złotych.   
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk stwierdził, że ogółem na wydatki inwestycyjne i na 
zakupy inwestycyjne planowana jest kwota 9.621.386 złotych z czego 8.111.386 złotych są to 
środki własne powiatu. Należy pamiętać, że do tej kwoty 9.621.386 złotych trzeba dodać 
wszelkiego rodzaju dotacje, które przekazujemy gminom, jednostkom a to stanowi kwotę 
3.505.014 złotych.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska dodała, że w kwocie 3.505.014 złotych ujęte są 
pomoce finansowe dla gmin na drogi, dla samorządu Województwa na projekt ASI, dla 
Komendy Policji i Komendy Straży Pożarnej i dla szpitali. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas zapytał o zaciągany kredyt. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że kredyt zaciągamy na 
sfinansowanie planowanego deficytu i spłatę dotychczas zaciągniętych kredytów. 
Sfinansowanie planowanego deficytu to jest 3.955.606 złotych a spłata zaciągniętych 
kredytów  to 1.444.394 złote. Ustawa o finansach publicznych nie przewiduje wprost, że 
można kredyt zaciągnąć na inwestycje. Przewiduje pokrycie przejściowego deficytu, 
planowanego deficytu, spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań i na  wyprzedzające 
finansowanie. Wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań  w roku 2016 to 
4,92%, gdzie max. wynosi 8,59%.    
 
Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Zarządu jednogłośnie podjęli uchwałę Nr 106/2015 
w sprawie przedłożenia projektu uchwały budżetowej na rok 2016. Stanowi ona załącznik 
Nr 3 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 25/2015 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na 
powierzenie prowadzenia punktów nieodpłatnej pomocy prawnej organizacji pozarządowej 
prowadzącej działalność pożytku publicznego.  
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk poinformował, że na 
terenie powiatu mamy obowiązek utworzyć do 15 grudnia tego roku sześć punktów 
bezpłatnej pomocy prawnej, z czego trzy punkty poprzez izby adwokackie a trzy przynależą 
organizacjom pozarządowym. Te trzy punkty przynależne organizacjom rządowym będą się 
mieściły: jeden w budynku wolnostojącym przy UMiG w Skaryszewie, drugi w lokalu na 
parterze budynku UM w Iłży a trzeci w Gminnej Bibliotece Publicznej w Zakrzewie. Jeżeli 
dzisiaj zostanie podjęta uchwała, to jutro zostanie ogłoszony konkurs. Zgłoszenia będą 
przyjmowane do 7 grudnia tego roku. Następnie jest tydzień czasu na zawarcie umowy 
z organizacją pozarządową, która ten konkurs wygra.   

Dodał, że temat ten wzbudzał bardzo wiele kontrawersji, łącznie z tym, że nie mamy pokrycia 
finansowego, stąd też Starosta Radomski w odpowiednim czasie wystosował pismo zapytanie 
do Wojewody, Wojewoda wyjaśnił, że te pieniądze są gwarantowane.  

 

Członek Zarządu Henryk Słomka zapytał dlaczego te punkty będą akurat w tych gminach. 
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Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk wyjaśnił, że wcale 
nie było tak prosto przekonać wójtów, burmistrzów o tym aby mieli te punkty u siebie. To my 
występowaliśmy w roli proponującego.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że z uwagi na to, że to zadanie będzie 
realizowane od stycznia 2016 roku, środki na ten cel są zabezpieczone w rezerwie budżetowej 
państwa. Czyli Wojewoda jako dysponent tych środków nie dostał ich, ponieważ ustawa o 
nieodpłatnej pomocy prawnej weszła w życie później niż były robione założenia do budżetu 
państwa na 2016 rok. Zatem Wojewoda nie mógł ich nam przekazać a my nie mogliśmy ich 
wprowadzić do budżetu, ponieważ zadanie jest realizowane w 100% ze środków z budżetu 
państwa.            

 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 107/2015 w sprawie 
ogłoszenia otwartego konkursu ofert na powierzenie prowadzenia punktów nieodpłatnej 
pomocy prawnej organizacji pozarządowej prowadzącej działalność pożytku 
publicznego. Stanowi ona załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Rozpatrzenie wniosku Nr 26/2015 
Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie powołania komisji konkursowej. 
 
Wniosek dotyczył powołania komisji konkursowej w celu wyłonienia organizacji 
pozarządowej prowadzącej działalność pożytku publicznego na prowadzenia punktów 
nieodpłatnej pomocy prawnej. Komisja jest organem opiniodawczym w zakresie oceny oraz 
określenia prawidłowości ofert złożonych na wykonanie w/w zadnia. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk poinformował, że 
jest wymóg ustawowy, aby w skład tej komisji weszli pracownicy Starostwa merytoryczni, 
członek Zarządu Powiatu oraz osoba z organizacji pozarządowej. Ilość członków nie jest 
ograniczona.  
 
Ustalono, że w skład Komisji wejdą: 
1. przewodniczący - Marian Oleszczuk – naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu 
Starostwa Powiatowego w Radomiu;  
2. wiceprzewodniczący - Marek Jarosz – członek Zarządu Powiatu Radomskiego; 
3. członkowie: 
a) Robert Bębenek – naczelnik Wydziału Organizacji i Nadzoru Starostwa Powiatowego 
w Radomiu;  
b) Wojciech Turliński – inspektor w Wydziale Promocji i Rozwoju Powiatu Starostwa 
Powiatowego w Radomiu;  
c) Ryszard Kosiec – prezes UKS „START” Wolanów, wiceprezes Szkolnego Związku 
Sportowego – Powiat Radomski. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę nr 108/2015 
w sprawie powołania komisji konkursowej w celu opiniowania ofert złożonych w 
ramach otwartego konkursu ofert na powierzenie prowadzenia punktów nieodpłatnej 
pomocy prawnej organizacji pozarządowej prowadzącej działalność pożytku 
publicznego. Stanowi ona załącznik Nr 5 do protokołu.  
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Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Nie zgłoszono.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Radomski zamknął 25 posiedzenie Zarządu 
Powiatu o godz. 1525. 
 
Protokołowała: 
 
Alicja Dąbrowska 

Zarząd Powiatu: 
 

1. Starosta Radomski-  
Mirosław Ślifirczyk……………………..                      

 
2. Wicestarosta -  
Leszek Margas….………………………..                         
 
3. Członek Zarządu –  
Marek Jarosz……………………………                               

 
4. Członek Zarządu –  
Adam Siczek …………………………..                               

 
5. Członek Zarządu - 
Henryk Słomka…………………………                                

 
Sekretarz Powiatu – 
Renata Mazur ………………………….                                  

 
Skarbnik Powiatu – 
Joanna Wontorska……………………….                           

 
 
 
 


